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Kilometr dálnice bude o čtvrtinu levnější 
Stát hledá úspory při stavbě dálnic a silnic. Ministerstvo dopravy proto schválilo aktualizovaný 

ceník, podle kterého má kilometr běžné dálnice v nenáročném terénu stát 125,6 milionu korun.  
V hornaté krajině může cena 
vzrůst až na 226,3 milionu korun, 
vyplývá z materiálu Státního fon-
du dopravní infrastruktury (SFDI). 
Proti dosavadním cenám platným 
od roku 2010 se průměrná cena za 
kilometr snížila o 25 procent. 

Hlavní podíl na čtvrtinovém 
snížení ceny má podle náměstka 
ředitele SFDI Tomáše Blechy 
propracovanější možnost zaúčto-
vání rizik, která mohou následnou 
stavbu prodražit. Mezi tato rizika SFDI uvedlo například komplikace spojené s výstavbou v chrá-
něných oblastech, na územích s nedostatečně provedeným geologickým nebo archeologickým 
průzkumem a rizika související se získáváním územních rozhodnutí a stavebních povolení. 

Základní ceny dálnic platí pouze pro stavby, u kterých nehrozí žádné z popsaných rizik. Ta mo-
hou výslednou cenu prodražit o desítky milionů. Výhodou současné metodiky je podle SFDI pře-
devším to, že jsou proti minulosti jasnější důvody, proč je některá konkrétní stavba dražší. Dosud 
se totiž riziko do cen projektů promítala automaticky a projektanti je nemuseli takto důkladně zdů-
vodňovat. 

Kromě rozdílného přístupu ve vyčíslování rizik, zaznamenal fond dopravy i mírný pokles v ce-
nách materiálů a stavebních prací. Tento pokles vyčíslený na základě kalkulací cenové úrovně roku 
2012 ale podle tajemníka SFDI Ivo Vykydala představoval snížení pouze o jednotky procent. 

Končí štvanice proti švarcsystému, na řadě je bezpečnost 
Takzvaný švarcsystém je v ČR používá 

jen ojediněle, nemá tedy cenu investovat do 
jeho potírání. Při více než 35 000 kontro-
lách nelegálního zaměstnávání se odhalilo 
kolem 500 případů. Předseda vlády Petr 
Nečas to řekl na brífinku po jednání s mi-
nistryní práce Ludmilou Müllerovou. Do-
dal, že kontroly ve firmách se ještě zinten-
zivní a zaměří se spíš na bezpečnost či 
ochranu zdraví. „Takzvaný švarcsystém je 
superdémonizován. Hraje v naší ekonomice 
a na našem trhu práce naprosto okrajovou úlohu. Je v podstatě naprosto nezajímavý, je využívaný 
naprosto ojediněle a vůbec nemá význam investovat do nějakého potírání švarcsystému,“ uvedl 
premiér. Podle údajů ministerstva provedli loni kontroloři Státního úřadu inspekce práce 35 577 
kontrol a udělili 818 pokut za celkem 163,37 milionu. Nelegálně zaměstnaných lidí bylo 5078. 
Celkem 552 osob pracovalo ve švarcsystému. Práce na černo se nejvíc objevuje podle ministerstva 
ve stavebnictví a při sezónních aktivitách či ve službách. 

Sladění uvádění stavebních výrobků na trh 
ČR se pravděpodobně přizpůsobí požadavkům EU podmínky pro uvádění stavebních výrobků na 

trh. Senát hladce schválil vládní novelu, která má ze zákona o technických požadavcích odstranit 
pasáže, které jsou v rozporu s příslušným unijním nařízením z března 2011. Normu nyní dostane k 
podpisu prezident. Novela například ruší zodpovědnost distributora stavebního výrobku za splnění 
zákonných povinností jeho výrobcem nebo dovozcem, pokud je tito nesplnili. 

Norma má dát Úřadu pro technickou normalizaci, metrologii a státní zkušebnictví pravomoc 
oznamovat, kteří výrobci a prodejci stavebních materiálů vyhovují požadavkům unijního nařízení. 
Česká obchodní inspekce pak novelou dostane právo vykonávat dozor nad řádným uváděním a 
dodáváním stavebních výrobků označovaných symbolem CE na trh v České republice. 

Předloňské unijní nařízení mimo jiné posiluje význam takzvaného prohlášení o vlastnostech 
stavebního výrobku. To má poskytovat přesné, spolehlivé a důvěryhodné informace o vlastnostech 
výrobků, které jsou nezbytné pro provádění a navrhování staveb. 

TÉMA: Tepelné izolace 
Malé projekty s velkým rozpětím služeb 
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Nejkvalitněji stavební firmou je Strabag 
Firma Strabag se stala nejkvalit-

něji stavějící společností v loňském 
roce, když získala první místo v 
anketě Top stavební firma 2012. 
Výsledky prvního ročníku ceny 
vyhlásili její pořadatelé na Setkání 
lídrů českého stavebnictví 2013. Na 
druhém místě skončila stavební 
společnost Swietelsky následovaná 
firmou Colas CZ na třetí pozici. 

Vyhlašovatelé uvedli, že vzhle-
dem k diskutované stále klesající 
kvalitě staveb se rozhodli ocenit ty 
firmy, které se nenechaly strhnout tímto proudem. „Věříme, že ocenění Top stavební firma přispě-
je ke zvýšení kvality českých staveb,“ dodali organizátoři ankety. 

Vítězné firmy letos vybíralo 302 zástupců veřejných investorů. Vyhlašovatelem je analytická 
společnost CEEC Research a zaštítil ji ministr průmyslu a obchodu ČR Martin Kuba (ODS). Do 
soutěže se nelze přihlašovat samostatně, nominováno je automaticky 25 největších dodavatelů 
stavebních prací pro veřejný sektor v daném roce (podle počtu realizovaných veřejných zakázek). 
Kritériem hodnocení je to, zda firma stavbu předala v požadované kvalitě, dohodnutém termínu a 
za vyjednanou cenu. 

Snižování kvality stavebních prací je důsledkem pokračující krize českého stavebnictví a tlaku 
zadavatelů veřejných zakázek na co nejnižší cenu. Stavební firmy se stále častěji snaží sehnat 
práci za každou cenu, i kdyby to znamenalo snížit kvalitu stavebních prací. Ukázal to například i 
průzkum společnosti CEEC Research z konce loňského roku, podle kterého téměř 60 procent sta-
vebních firem v ČR realizuje stavby na hranici kvality. 

Sapeli hospodařilo loni přes pokles tržeb se ziskem 
Společnost Sapeli vykázala za loňský rok pokles tržeb meziročně o 12,5 procenta na 903 milio-

nů korun, přesto zůstala v zisku. Hospodářský výsledek tohoto největšího českého výrobce interié-
rových dveří a zárubní činil 15,5 milionu korun. Výsledky poznamenal pokles ve stavebnictví. S 
navýšením nové výstavby nepočítá výrobce dveří ani pro letošek, proto se chce ještě víc zaměřit 
na zahraniční trhy. Sdělil to generální ředitel Václav Bradáč. 

Sapeli už působí na Slovensku, v Rakousku, Německu, Polsku, Maďarsku, Bulharsku a v Kana-
dě. Pro letošek firma rovněž plánuje další inovace produktů. V minulém roce už rozšířila výrobní 
sortiment o obkladové panely a šatní skříně, které si zákazníci mohou koupit ve stejné povrchové 
úpravě jako dveře. 

Ve třech výrobních závodech Sapeli loni dohromady pracovalo 350 lidí. Investice do rozvoje 
těchto provozů za minulý rok činily 25 milionů Kč, nejvíc peněz padlo do nové laminační linky. V 
Polné vyrábí Sapeli dýhované dveře. Další dva provozy jsou v Jihlavě - Starých Horách. V závodě 
Dekor funguje automatická výroba dveří s umělými povrchy, druhý provoz produkuje všechny 
typy dveřních zárubní. 

Podnik navazuje na více než stoletou tradici zpracování dřeva. Dveře se v Polné začaly vyrábět 
před druhou světovou válkou. Novodobé dějiny Sapeli se začaly psát v roce 1992, kdy se do firmy, 
která byla před krachem, vrátil potomek původních majitelů Jindřich Procházka. 

Spotřeba pěnového polystyrenu loni klesla o deset procent 
Spotřeba pěnového polystyrenu (EPS), který se používá 

převážně jako izolační materiál při zateplování domů, loni 
v ČR klesla o 9,9 procenta na 56 400 tun z rekordních 62 
000 tun v roce 2011. Informovalo o tom Sdružení EPS ČR. 
Podle sdružení jde o druhý pokles v novém tisíciletí. 

Pokles spotřeby způsobila hlavně menší poptávka v čes-
kém stavebnictví. „Rok 2012 ovlivnilo zejména zastavení 
přijímání přihlášek do Zelené úsporám a Panelu plus, které 
poskytují dotace na zateplování. A velká nejistota panuje i 
v letošním roce. Způsobuje ji zejména absence detailů 
podmínek z nového dotačního programu Nová zelená 
úsporám. Většina potenciálních žadatelů tak vyčkává, co se 
bude na trhu dít,“ prohlásil předseda Sdružení EPS ČR 
Pavel Zemene. 

Nižší spotřebu izolačního materiálu pocítila i většina členských zemí EU, v průměru v nich po-
klesla spotřeba o 4,6 procenta. Ve Španělsku se snížila poptávka po pěnovém polystyrenu dokonce 
o 20 procent, v Polsku o 18 procent, v Německu o deset procent a na Slovensku o pět procent. 
Naopak ve Velké Británii se spotřeba zvýšila o 12 procent, nahoru šla i ve Slovinsku (+ 10 pct.), 
Norsku (+ 6 pct.) či Švédsku (+ 5 pct.). Podle sdružení se v ČR zhruba 88 procent pěnového poly-
styrenu využije ve stavebnictví, převážně na zateplení budov. 

Parkovací dům pro 361 aut v Brně 
V centru Brna vznikne další parkovací dům 

pro 361 aut. Začátek stavby je naplánovaný na 
jaro 2014. Dům přijde na zhruba 190 milionů 
korun bez DPH. 

Hradec dostal z EU 300 mil. korun 
Královéhradecký kraj loni získal z Regio-

nálního operačního programu Severovýchod 
na opravy silnic 290 milionů korun. Opraví za 
ně deset silnic a dva mosty. 

Stavba plynovodu Moravia je v ohrožení 
Stavba plynovodu Moravia, který by měl 

zlepšit zásobování severní Moravy a Slezska 
zemním plynem, je v ohrožení. Společnosti 
Net4Gas, která provozuje síť českých plyno-
vodů hrozí, že nebude mít prostředky na in-
vestice do nového potrubí kvůli návrhu Ener-
getického regulačního úřadu (ERÚ) na zkrá-
cení takzvaného třetího regulačního období. 

Církev hledá majetek 
Část majetku v minulosti patřícího církvím 

již stát před loňským schválením církevních 
restitucí převedl na jiné osoby. Podle Nejvyš-
šího soudu (NS) ale zřejmě neprávem. NS tak 
v březnu rozhodl v jedné konkrétní kauze, kdy 
úřady ignorovaly takzvaný blokační paragraf 
z 90. let, zakazující obchodovat s majetkem, 
který historicky patřil církvi. Podobných pří-
padů jsou desítky a hrozí, že lidé budou muset 
stavby a pozemky vracet. 

Bude Orlík přečerpávací elektrárnou? 
Energetická společnost ČEZ zvažuje, že 

vodní elektrárnu Orlík částečně přebuduje na 
přečerpávací elektrárnu. Výměna dvou ze čtyř 
současných turbín za reverzní turbíny by 
umožnila v době přebytku elektrického výko-
nu čerpat vodu z vyrovnávací nádrže Kamýk 
nad orlickou hráz, a tím tuto elektřinu uložit 
ve formě zásoby vody pro pozdější využití. 

Vlašskému dvoru padá střecha 
Bývalá středověká mincovna Vlašský dvůr 

v Kutné Hoře potřebuje opravit střechu. Kryti-
na z břidlice je ve špatném stavu, obnovit 
potřebují i krovy. Práce si vyžádají 17 milionů 
korun, město je ale nyní nemá. Opravu proto 
rozplánuje do více let. 

Pavilon Údolí slonů za půl miliardy Kč 
Základní kámen Údolí slonů s pavilonem 

hrochů byl položen 16. května 2010. Zvířatům 
již slouží vlastní vytápěný pavilon o ploše 
1400 metrů čtverečních s tři propojitelné vý-
běhy o celkové ploše 8500 metrů čtverečních. 
Hroši mohou využívat velké vnitřní ubikace s 
proskleným bazénem, který nabídne pohled 
na hrochy pod vodou. Venkovní výběh tvoří 
pláž a bazén. Nechybí chovné zázemí s boxy 
pro zvířata. 

V Jablonci se dostaví velký bulvár 
Velký bulvár dostaví po letech čekání v 

Jablonci nad Nisou. Rozšíření zúženého úseku 
na ulici 5. května si vyžádá 12 milionů korun, 
práce začnou v dubnu a skončí v srpnu. 
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Stavba kraje 
Nová budova Ústavu molekulární a translač-

ní medicíny Lékařské fakulty Univerzity Pa-
lackého v Olomouci, areál společnosti Elpre-
mont ve Velké Bystřici či okružní křižovatka 
ulic Dobrovského a Na střelnici v Olomouci 
získaly ocenění Stavba roku 2012 Olomoucké-
ho kraje. Cenu hejtmana obdržel projekt opra-
vy kostela svatého Jana a Pavla v Pobučí na 
Šumpersku. 

Parkoviště na sídlišti Velká Ohrada 
Praha 13 začala s dlouho plánovanou stav-

bou parkoviště mezi ulicemi Janského a Klau-
sova na sídlišti Velká Ohrada. Investice za asi 
50 milionů korun zajistí 99 parkovacích míst. 
Stavba by měla být dokončena v závěru čer-
vence. 

Stavba digitálního planetária 
V sousedství hvězdárny v Hradci Králové 

začala výstavba digitálního planetária. Stavba 
a vybavení planetária budou stát zhruba 100 
milionů korun. První návštěvníci do něj zaví-
tají nejdříve koncem příštího roku. 

Centrum materiálů a nanotechnologií 
Univerzita Pardubice připravuje moderniza-

ci poslední části svého areálu na náměstí Le-
gií. Z dvorního traktu vznikne během dvou let 
Centrum materiálů a nanotechnologií, řekla 
mluvčí univerzity Valerie Wágnerová. Bude 
malou náhradou za Centrum materiálového 
výzkumu, které chtěla vysoká škola v minu-
losti za miliardu korun postavit v Polabinách, 
ale nezískala na ně peníze. 

ŘSD vykoupí pozemky 
Břeclav by se měla dočkat léta očekávaného 

silničního obchvatu, který z města odvede 
tranzitní dopravu jedoucí po silnici první třídy 
I/55.  
Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) vypsalo 

předběžné oznámení na zakázku k majetko-
právnímu vypořádání stavby za šest milionů 
korun. Po šesti letech se tak projekt opět do-
stal do pohybu, což je pro Břeclav pozitivní 
zpráva a zároveň impulz pro investory. 

Sušice letos dokončí krytý bazén 
Nový krytý bazén, o kterém se v jedenáctiti-

sícovém městě hovoří už víc než deset let, 
otevře letos šumavská Sušice na Klatovsku. 
Stavbu za zhruba 120 milionů korun město 
financuje z vlastního rozpočtu a z úvěru.  

Kromě běžné nabídky pro plavce bude mít 
bazén také zřejmě evropský unikát - proti-
proud simulující divokou řeku, který umožní 
trénink pod střechou také kajakářům. 

Komplex na Kladně za 1,5 mld Kč 
Developerská společnost Crestyl získala po 

více než třech letech stavební povolení k zahá-
jení první části obchodního a společensko-
zábavního komplexu v centru Kladna, který 
má stát přes 1,5 miliardy korun. Úředníci ještě 
budou rozhodovat o povolení k výstavbě dru-
hé etapy komplexu, bez kterého společnost 
nechce začít stavět. 

Nejvyšší budovou v tuzemsku je AZ Tower 
ČR má novou nejvyšší budovu. Se 111 metry se jí stal brněn-

ský AZ Tower. Stavbu čeká v polovině dubna kolaudace. 
Uvedla to jihlavská společnost PSJ, která je jedním z investorů 
projektu. Dosud nejvyšší budovou byl pražský kancelářský 
věžový dům City Tower, který měří 109 metrů. Veškerá staveb-
ní činnost na AZ Toweru se už přesunula do interiéru. Staveb-
níci dokončují například vstupní atrium, kde bude restaurace, 
obchody, fitness centrum a autosalon. „Stavba je dokončena a 
nyní se provádí poslední nutné práce, individuální a komplexní 
zkoušky, než budovu začneme předávat ke kolaudaci,“ uvedl 
projektový manažer Pavel Tureček. 

Celá stavba má stát 800 milionů korun. Podle posledních 
informací investoři prodali zhruba 60 procent všech prostor v 
mrakodrapu. Řada jednotlivců a firem volí spíše koupi než 
pronájem. 

V prvním až třetím patře mrakodrapu bude obchodní pasáž. 
V ostatních podlažích vzniknou kanceláře, několik obsadí byty 
a v nejvyšším třicátém patře bude technické zázemí. Ve dvou podzemních patrech zaparkuje 275 
aut. 

Hrubá stavba Florentina již stojí 
Hrubá stavba obří kancelářské a obchodní budovy Florentinum v centru Prahy vedle vlakového 

Masarykova nádraží skončila. Mluvčí investora, skupiny Penta, Martin Danko řekl, že pronajata je 
polovina kanceláří a třetina obchodů. „V tuto chvíli máme podepsané smlouvy na 48 procent plo-
chy a dalších 15 procent je těsně před podpisem,“ řekl Danko. Největším potvrzeným nájemcem 
kanceláří je poradenská společnost Ernst & 
Young, z obchodníků je to řetězec Interspar s 
plochou 1100 metrů čtverečních, prodejce 
hodinek Koscom s 540 metry čtverečními a 
síť prodejen drogerie a parfumerie 
Rossmann s 520 metry čtverečními. 

Budova nabídne celkem 43 000 metrů 
čtverečních kanceláří, 7860 metrů čtvereč-
ních obchodních ploch, 3426 metrů čtvereč-
ních skladů a 602 parkovacích míst. Stane se 
tak největší administrativní budovou v hlav-
ním městě postavenou v jedné stavební eta-
pě. 

Základní deska stavby má kolem 13 800 
metrů čtverečních, což jsou zhruba dvě fotbalová hřiště. Stavba spolkla přibližně 42 000 metrů 
krychlových betonu, nákladní auta s betonem musela na staveniště asi 7000krát. Budova vyjde na 
200 milionů eur, tedy zhruba 5,1 miliardy korun a měla by být uvedena do plného provozu od 
ledna příštího roku. 

V prvním čtvrtletí se prodalo 1122 bytů 
V prvním čtvrtletí letošního roku se v pražských novostavbách prodalo celkem 1122 nových 

bytů. Oproti stejnému období loňského roku to představuje meziroční nárůst o 49 %, oproti před-
chozímu čtvrtletí ale pokles o 21,7 %.  

I přesto jde o druhé nejlepší čtvrtletí od nástupu hospodářské recese v roce 2008. Uvedla to před-
ní česká developerská společnost EKOSPOL. 
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Alexander Raczyn-
ski se stal novým ge-
nerálním ředitelem 
společnosti GEFCO 
Česká republika. Na-
rodil se a vystudoval v 
Polsku, kde absolvoval 
Ekonomickou univer-
zitu v Krakově. Ve 
společnosti GEFCO 
působí od roku 2005, 
kdy nastoupil do pobočky společnosti v Rus-
ku, a působil zde nejprve jako finanční kontro-
lor a následně ředitel nákupu. Aleksander je 
ženatý, má dceru Ninu, které bude pět let, ve 
volném čase se věnuje své rodině, rád lyžuje, 
jezdí na motocyklech enduro a zajímá se o 
geopolitickou situaci. 

Michal Lieb nastu-
puje na pozici Key 
Account Manager 
v Tech Data. Michal 
prošel v průběhu své 
profesní kariéry celou 
řadou významných IT 
společností. Asi nej-
zajímavější bylo jeho 
působení v manažer-
ských a statutárních 
p o z i c í c h  L C S 
(výrobce CRM a ERP řešení), Abakus (kdysi 
přímý konkurent Tech Data v oblasti software) 
nebo Servodata (konkurent a následně i důle-
žitý zákazník Tech Data). 

• Seminář Nové materiály a aplikace v po-
žární ochraně 

Ve spolupráci s PKPO pořádá STUDIO 
AXIS dne 11. 4. 2013 v Praze seminář zamě-
řený na přehled materiálů a výrobků v oblasti 
požární bezpečnosti jako např.: materiály pro 
povrchové úpravy, těsnění prostupu instalací, 
ochrana zesilovacích lamel a tkanin, výplně 
otvorů s požární odolností, odvody kouře a 
tepla výplňovými otvory, požární uzávěry, 
systémy ochrany potrubí atd. 

Program a on-line přihlášku najdete na: 
http://www.studioaxis.cz/. 
• Young Architect Award - najít „lék“ na 
problematická místa ve městech a obcích bude 
úkolem pro účastníky letošní mezinárodní 
přehlídky mladých architektonických talentů 
do 33 let. Výzvou pro účastníky je také Cena 
Holcim, zaměřená na projekty, které kromě 
základního zadání splňují podmínky udržitel-
né výstavby. Uzávěrka přihlášek je 3. 7. 2013, 
vyhlášení nominací se uskuteční 10. 9. 2013, k 
slavnostnímu vyhlášení výsledků dojde v Ga-
lerii Jaroslava Fragnera v Praze 18. 9. 2013, 
pak následuje putovní výstava. Mediálním 
partnerem soutěže je také časopis Stavitel. 

Více informací: www.yaa.cz. 

Okna s antikondenzačním sklem 
Řešením zaměřeným proti kondenzaci je použití antikondenzačních okenních skel, např. Clima-

Guard® Dry, která nabízí společnost Guardian. Kondenzace je fyzikální jev spočívající ve srážení 
vodních par. Dochází k němu, když teplota skla je nižší než teplota okolí. Jinak řečeno, když dojde 
ke kontaktu teplého a vlhkého vzduchu 
s chladným povrchem skla, na povrchu vznik-
nou kapky vody. Tento jev, známý také 
v podobě rosy, vzniká obvykle ráno v oblastech 
s vysokou vlhkostí vzduchu. V případě skel se 
kondenzace často vyskytuje na střešních ok-
nech, protože vodorovné sklo se rychleji ochla-
zuje. Jak účinně předcházet vzniku kondenzace 
na střešních oknech? Zdálo by se, že stačí pou-
žít okna s vyšším koeficientem prostupu tepla 
U. V takovém případě uniká z interiéru tolik 
tepla, že stačí ohřát i vnější sklo izolačního 
dvojskla popř. trojskla a ke kondenzaci par 
nedochází. Toto řešení ale kýžený výsledek nepřináší: horší tepelná izolace znamená větší náklady 
na topení a má negativní vliv na životní prostředí. Proto je nutné použít technologicky pokročilejší 
materiály. Jedním z takových produktů je sklo Guardian ClimaGuard Dry. Inovativní tepelně izo-
lační sklo s vrstvou zamezující srážení způsobuje, že teplo zůstane v místnosti a ke kondenzaci tak 
nedochází ani na vnějším povrchu skla, proto je vhodné i na střešní okna. Sklo ClimaGuard Dry 
lze používat v oknech s dvojskly i trojskly s nízkoemisivními a protislunečními vrstvami. Pro do-
sažení konečného efektu musí být sklo CliamGuard Dry kalené. 

Nejoblíbenější značka střídačů na světě 
Podle průzkumu agentury IMS Research je 

společnost SMA Solar Technology AG (SMA) 
výrobcem nejoblíbenější značky střídačů na 
světě. Institut průzkumu trhu a podnikového 
poradenství v elektronickém průmyslu se dota-
zoval 400 odběratelů fotovoltaických střídačů, 
mimo jiné distributorů, instalačních techniků, 
systémových integrátorů a velkoobchodníků, 
jaké značky preferují. Dotazovaní uvedli ve 
svých odpovědích celkem 74 různých značek, 
což je podstatně více než v průzkumu provádě-
ném v minulém roce. SMA přitom získala téměř 
třetinu všech hlasů a obsadila tak první místo 
mezi preferovanými značkami v Německu, Itálii, ve Velké Británii a ve Spojených státech. Agentu-
ra IMS Research analyzuje výsledky průzkumu a důvody zákazníků, proč se rozhodli pro daného 
výrobce střídačů a jeho výrobky, v nedávno zveřejněné zprávě „PV Inverter Customer Survey – 
World – 2013“.  

Inovovaná falcovaná šablona s novou barvou 
Společnost PREFA technicky i opticky zdokonalila svou hliníko-

vou falcovanou šablonu. Tajemství úspěchu této tradiční malofor-
mátové střešní krytiny spočívá v nadčasové eleganci, která ji před-
určuje jak pro rekonstrukce historických budov, tak pro použití 
v moderní architektuře. 

Falcovaná šablona PREFA s nově vytvarovanou špičkou, je niž-
ší, a tak na střeše vytváří ještě elegantnější a více harmonický ob-
raz než dříve. Nově vymodelovaná špička nabízí nejen optickou 
rafinovanost, ale také praktické výhody. Falcovanou šablonu je 
možné pokládat již od sklonu 22°, což napomůže především jedno-
duššímu používání v moderní architektuře. Kvalitativní kritéria 
„odolnost vichřicím“ a „nerozbitnost“ zůstávají i při tomto sklonu 
zachovány a PREFA je garantuje stejně jako u dalších produktů. 
Falcovaná šablona PREFA je kromě odstínů barev podle RAL dostupná také v barvách P.10: tmavě 
hnědá P.10, antracitová P.10, tmavě červená P.10, světle šedá P.10 a nově také břidlicová P.10 a 
červenohnědá, cihlově červená, mechově zelená. Povrchová úprava P.10 zaručuje vyšší barevnou 
stálost a odolnost vůči vlivům počasí i UV záření. Navíc je na ni poskytována plná 40letá záruka. 
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